

EEX and ECC waive transaction and clearing fees for Nordic power markets for six months

Leipzig, 27 June 2024 –The European Energy Exchange (EEX) and European Commodity Clearing (ECC) will offer a six-months transaction and clearing fee waiver for trading in EEX Nordic Power Futures products, comprising of EEX Nordic Zonal Power Futures as well as EEX Nordic System Price Power Futures. The fee waiver applies between 1 July 2024 and 31 December 2024.

Peter Reitz, CEO of EEX, comments: *“We are fully committed to our pledge of building liquidity in the Nordic power market, and to underpin this we recently extended our product offering. To further support the trading community, we are now introducing a temporary fee waiver in order to lower the barriers for trading. We strongly believe in the positive outlook for this market.”*

On 25 March 2024, EEX significantly expanded its product range by introducing Nordic Zonal futures and expanding the number of expiries in System Price Futures to up to 10 years. Since then, 30 trading participants have been active in the new Nordic Zonal Power Futures with a volume of 1.1 TWh traded in the first three months since launch. Particular trading interest was registered in the Danish and Swedish bidding zones, while also a first trade in Finnish Futures was registered earlier this week. Trading volumes in the Nordic System Price Power Futures have been increasing significantly as well, with 12.2 TWh traded in 2024 year-to-date already, an increase of 95% compared to the same period last year.

EEX will continue to list System Price Power Futures and Nordic Zonal Power Futures in parallel. In addition, the EEX locational spread trading functionality is available for trading spreads between Nordic System Price Power Futures and Nordic Zonal Power Futures as well as between some Zonal Futures

and EEX's power futures in other European markets. This unique setup enables market participants to choose what works best for their trading needs, substantially increases the network of participants in the Nordic region and provides for significant capital savings due to cross-margining effects. EEX will continue to work closely with all stakeholders to rebuild the liquidity in the Nordic power market.

Learn more about the EEX Nordic power offering: <https://www.eex.com/en/markets/power/nordic-power-markets>

The European Energy Exchange (EEX) is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on power, natural gas and emission allowances as well as freight and agricultural products. EEX also provides registry services as well as auctions for guarantees of origin, on behalf of the French State. More information: www.eex.com

Contact:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com | www.eex.com

EEX und ECC erlassen für sechs Monate Handels- und Clearingentgelte für nordische Strommärkte

Leipzig, 27. Juni 2024 – Die European Energy Exchange (EEX) und die European Commodity Clearing (ECC) setzen für sechs Monate die Transaktions- und Clearingentgelte für den Handel in EEX Nordic Power Future Produkten aus. Die Gebührenbefreiung umfasst EEX Nordic Zonal Power Futures sowie EEX Nordic System Price Power Futures und gilt zwischen dem 1. Juli 2024 und dem 31. Dezember 2024.

Peter Reitz, CEO der EEX, kommentiert: *„Wir stehen voll und ganz hinter unserem Ziel, die Liquidität im nordischen Stromterminmarkt zu erhöhen. Vor diesem Hintergrund haben wir erst kürzlich unser Produktangebot erweitert. Um die Handelsteilnehmer weiter zu unterstützen, setzen wir nun vorübergehenden Transaktions- und Clearingentgelte für den nordischen Stromterminmarkt aus womit wir die Eintrittshürden für den Handel weiter senken. Wir sind davon überzeugt, dass dieser Markt sich positiv entwickeln wird.“*

Am 25. März 2024 hat die EEX ihre Produktpalette mit der Einführung von Nordic Zonal Futures und der Erweiterung der handelbaren Fälligkeiten für die Nordic System Price Futures auf bis zu 10 Jahre deutlich ausgebaut. Seitdem waren 30 Handelsteilnehmer in den neuen Nordic Zonal Futures aktiv. In den ersten drei Monaten seit der Einführung wurde in diesen Produkten ein Volumen von 1,1 TWh gehandelt. Insbesondere in der dänischen und schwedischen Gebotszone verzeichnete die EEX Handelsinteresse. Anfang dieser Woche wurden zudem erstmals finnische Futures gehandelt. Auch die Handelsvolumina der Nordic

System Price Futures haben deutlich zugenommen. Im laufenden Jahr wurden bisher 12,2 TWh gehandelt, was einem Anstieg von 95 % gegenüber dem Vorjahr entspricht.

Die EEX wird Nordic System Price Power Futures und Nordic Zonal Power Futures weiterhin parallel anbieten. Darüber hinaus sind Location Spreads für den Handel zwischen Nordic System Price Power Futures und Nordic Zonal Power Futures sowie zwischen einigen Zonal Futures und anderen europäischen Stromfutures der EEX verfügbar. Dieses einzigartige Produktangebot ermöglicht es Marktteilnehmern, die für ihre Handelsbedürfnisse am besten geeignete Lösung zu wählen, vergrößert das Netzwerk an Teilnehmern in der nordischen Region deutlich und ermöglicht Kapitaleinsparungen aufgrund von Cross-Margining-Effekten. Die EEX wird weiterhin eng mit allen Beteiligten zusammenarbeiten, um die Liquidität im nordischen Strommarkt wieder auszubauen.

Weitere Informationen zu den Nordic Zonal Futures veröffentlicht die EEX auf dieser Website:

<https://www.eex.com/en/markets/power/nordic-power-markets>

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörse, welche weltweit sichere, liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Die EEX ist Teil der EEX Group, einer Unternehmensgruppe, die auf internationale Commodity-Märkte spezialisiert ist. Sie bietet den Handel von Kontrakten auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch.

<https://www.eex.com/de/>

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com | www.eex.com